



RESOLUTIONS

Sixth session

from 2 February to 11 March 1948

102 (VI). Surveys of world economic conditions and trends

*Resolution of 24 February 1948
(document E/696)*

The Economic and Social Council,

Taking note of the economic report entitled "Salient Features of the World Economic Situation—1945-1947",

Recommends that the Secretary-General take into consideration, in the preparation of future reports, the views expressed by members of the Council during the discussion of this matter at the sixth session, and

Draws the attention of Member Governments of the United Nations, of the Economic and Employment Commission, and of specialized agencies to the contents of the report, and to the discussion and the views expressed on this subject by members of the Council at the sixth session.

103 (VI). Co-ordinated action to meet the continuing world food crisis

*Resolution of 2 March 1948
(document E/733)*

The Economic and Social Council,

Having in mind the General Assembly resolution 45 (I) of 11 December 1946 on the "World shortage of cereals and other foodstuffs",

Taking note of the memoranda submitted by the FAO on co-ordinated action to meet the continuing world food crisis (documents E/613 and E/660),

Recalls, in regard to the distribution and allocation of scarce foodstuffs and products necessary for increased food production, the recommendations contained in General Assembly resolution 45 (I) of 11 December 1946;

Recommends that Member States give serious consideration to the continuing world food shortage and take measures individually and in co-operation with the FAO, and, where appropriate, with other international agencies and organizations of which they are members, to contribute to the solution of this problem;

Sixième session

du 2 février au 11 mars 1948

102 (VI). Etudes sur la situation et les tendances de l'économie mondiale

*Résolution du 24 février 1948
(document E/696)*

Le Conseil économique et social,

Prenant acte du rapport économique intitulé: "Principales caractéristiques de la situation économique du monde, 1945-1947",

Recommande au Secrétaire général de prendre en considération, pour la rédaction de ses rapports futurs, les opinions exprimées par les membres du Conseil au cours de la discussion de cette question lors de la sixième session; et

Attire l'attention des Etats Membres des Nations Unies, de la Commission des questions économiques et de l'emploi et des institutions spécialisées sur la teneur de ce rapport et sur les opinions exprimées sur cette question par les membres du Conseil au cours de la discussion de ce rapport lors de la sixième session.

103 (VI). Coordination des mesures destinées à remédier à la crise alimentaire mondiale

*Résolution du 2 mars 1948
(document E/733)*

Le Conseil économique et social,

Tenant compte de la résolution 45 (I), adoptée le 11 décembre 1946 par l'Assemblée générale, sur la "Pénurie mondiale des céréales et autres denrées alimentaires",

Prenant note des mémorandums remis par l'OAA sur la coordination des mesures destinées à remédier à la crise alimentaire mondiale (documents E/613 et E/660),

Rappelle les recommandations faites par l'Assemblée générale dans sa résolution 45 (I) du 11 décembre 1946 et relatives à la distribution et à la répartition des denrées alimentaires dont il y a pénurie et des produits nécessaires à l'augmentation de la production agricole;

Recommande aux Etats Membres de prendre en sérieuse considération la pénurie mondiale des denrées alimentaires et d'adopter, chacun pour sa part et en collaboration avec l'OAA ainsi que, le cas échéant, avec les autres institutions et organismes internationaux dont ils font partie, des mesures propres à faciliter la solution de ce problème;